

ملاحة تعلن عن تحقيق صافي ربح قدره 628 مليون ريال قطري للنصف الأول من العام 2024

الدوحة، قطر – 12 أغسطس 2024: أعلنت شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق. (ملاحة) اليوم عن نتائجها المالية للستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2024.

المؤشرات المالية الرئيسية:

- بلغت الإيرادات التشغيلية 1.43 مليار ريال قطري للستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2024، مقارنة مع 1.51 مليار ريال قطري لنفس الفترة من عام 2023
 - بلغت الأرباح التشغيلية 316 مليون ريال قطري للستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2024، مقارنة مع 344 مليون ريال قطري لنفس الفترة من عام 2023
 - بلغ صافي الربح 628 مليون ريال قطري للستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2024، مقارنة مع 648 مليون ريال قطري لنفس الفترة من عام 2023
 - انخفضت ربحية السهم إلى 0.55 ريال قطري للستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2024، مقارنة مع 0.57 ريال قطري لنفس الفترة من عام 2023

انخفض صافي أرباح ملاحة البحرية واللوجستية بمقدار 33 مليون ريال قطري على الرغم من ارتفاع دخل المشاريع في حوض بناء وصيانة السفن، لكن الضغوطات على حجم الاعمال والأسعار عبر القطاع بشكل عام أدت لانخفاض صافي الربح

ارتفع صافي أرباح ملاحة للغاز والبتروكيماويات بمقدار 32 مليون ريال قطري، مدفوعا إلى حد كبير بزيادة أرباح الشركات الزميلة.

انخفض صافي أرباح ملاحة لخدمات دعم المنصات البحرية بمقدار 25 مليون ريال قطري مقارنة بالنصف الأول من عام 2023 ويرجع ذلك أساسا إلى عمليات الصيانة المخطط وغير المخطط لها للسفن والتي أثرت سلبا على الإيرادات، إضافة لعدم تكرار التعديلات المحاسبية المواتية المسجلة في عام 2023.

ارتفعت صافى أرباح ملاحة كابيتال بمقدار 15 مليون ريال قطري، مدفوعا بزيادة الدخل من وحدة الاستثمارات المالية.

انخفض صافي دخل ملاحة للتجارة بمقدار 10 ملايين ريال قطري بسبب انخفاض المبيعات وزيادة التكاليف الإدارية.

وستقوم الشركة بعقد مكالمة جماعية للمستثمرين يوم الأربعاء الموافق 14 أغسطس في تمام الساعة 2:00 ظهرا بتوقيت الدوحة، لمناقشة النتائج المالية لهذا العام. ويمكن المشاركة في هذه المكالمة عبر الاتصال بالرقم (00800101734) وإدخال الرمز التعريفي الخاص بالمكالمة (9547257). لمزيد من المعلومات يرجى زيارة موقعنا الإلكتروني www.milaha.com



نبذة عن ملاحة

تأسست ملاحة في يوليو 1957 كأول شركة مساهمة عامة مسجلة في قطر، بسجل تجاري رقم 1.

تمتلك وتدير ملاحة أسطولا متنوعا من السفن لقطاع النفط والغاز البحري، وللنقل البحري للغاز والمنتجات البترولية والحاويات. كما تشارك في تقديم الخدمات اللوجستية وخدمات الوكالة والشحن وإدارة المستودعات.

بالإضافة إلى ذلك، تدير ملاحة حوض بناء وإصلاح للسفن ولديها استثمارات كبيرة في العقارات وأسواق رأس المال بما في ذلك إدارة الموانئ.

اسم الكيان القانوني المدرج في بورصة قطر هو "شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق" (QNNS).

لمزيد من المعلومات، يرجى زيارة موقع الشركة على www.milaha.com

لمزيد من التفاصيل، يرجى الاتصال على:

علاقات المساهمين

هاتف: +97444949606 ; فاكس: +97444833244

البريد الإلكتروني: ralkhalifa@milaha.com

إدارة الاتصال المؤسسى

هاتف: +97444949624 ; فاكس: +97444949624

البريد الإلكتروني: CorporateComms@milaha.com



Press Release

Milaha Reports QR 628 million in Net Profit for H1 2024

Doha, Qatar – 12 August 2024: Qatar Navigation Q.P.S.C. (Milaha), has announced today its financial results for the six months ended June 30, 2024.

Key Financial Highlights:

- Operating revenues of QAR 1.43 billion for the six months ended June 30, 2024, compared to QR 1.51 billion for the same period in 2023
- Operating profit of QAR 316 million for the six months ended June 30, 2024, compared to QAR 344 million for the same period in 2023
- Net profit of QAR 628 million for the six months ended June 30, 2024, compared to QAR 648 million for the same period in 2023
- Earnings per share decreased to QAR 0.55 for the six months ended June 30, 2024, compared to QAR 0.57 for the same period in 2023

Milaha Maritime & Logistics' net profit decreased by QAR 33 million as higher project income from our shipyard was more than offset by general volume and rate pressure across the segment.

Milaha Gas & Petrochem's net profit increased by QAR 32 million, largely driven by the increase in profit from our associate companies.

Milaha Offshore's net profit decreased by QAR 25 million compared to H1 2023 primarily due to both planned and unplanned vessel maintenance which negatively impacted revenues, and the non-recurrence of favorable accounting adjustments recorded in 2023.

Milaha Capital's net profit increased by QAR 15 million, led by increased income from our financial investments unit.

Milaha Trading's bottom line decreased by QAR 10 million due to lower sales and increased overhead costs.

The company will conduct an investor conference call on Wednesday, **August 14** at 2:00pm Doha time, to further discuss its results. The conference call may be accessed by telephone by dialing 00 800 101 734 and entering the Conference ID: 9547257. Further information can be found on our website www.milaha.com.



About Milaha

Milaha was established in July 1957 as the first public shareholding company registered in Qatar, with Commercial Registration No. 1.

Milaha owns and operates a diverse fleet of vessels for the offshore oil and gas sector, and for the marine transportation of gas, petroleum products, and containers.

It is also involved in providing logistics services, agency services, freight, and warehouse management.

Additionally, Milaha operates a shipyard and has significant real estate and capital market investments including port management.

The legal entity name listed on Qatar Stock Exchange is "Qatar Navigation Q.P.S.C" (QNNS).

For more information, please visit the company's website at www.milaha.com For further details, please contact:

Shareholder Relations

Tel: +97444949606: Fax: +97444833244

Email: ralkhalifa@milaha.com

Corporate Communications Department

Tel: +97444949624; Fax: +97444833244

Email: CorporateComms@milaha.com

شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق. (ملاحة) تفصح عن بياناتها المالية لفترة الستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2024

أفصحت شركة الملاحة القطرية ش.م.ع.ق (ملاحة) عن بياناتها المالية لفترة الستة أشهر المنتهية في 2024/06/30 ، حيث بلغ صافي الربح 628 مليون ريال قطري مقابل صافي ربح قدره 648 مليون ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه.

كما بلغ العائد على السهم 0.55 ريال قطري لفترة الستة أشهر المنتهية في 0.50 ريال قطري لفترة الستة أشهر المنتهية في 2024/06/30 مقابل عائد على السهم قدره 57 .0 ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه.

QATAR NAVIGATION Q.P.S.C. (MILAHA) DISCLOSES ITS FINANCIAL STATEMENTS FOR THE SIX MONTHS ENDED 30th JUNE 2024

QATAR NAVIGATION Q.P.S.C. (Milaha) disclosed its financial statements for the six-month period ended 30.06.2024. The statements show that the net profit is QAR 628 million compared to a net profit of QAR 648 million for the same period of the previous year.

Earnings per Share (EPS) amounted to QAR 0.55 for the six-month period ended 30.06.2024 compared to EPS of QAR 0.57 for the same period of the previous year.